
Zápis z 7. zasedání AS FIM ze dne 11. 3. 2009 
 
Přítomni: Pražák Pavel, Milková Eva, Malý Filip, Košťál Ondřej, Havlík Martin, Vejsadová 
Alena, Bureš Vladimír 
Hosté: Janeček Václav, Kozel Tomáš 
Omluveni: Chaloupská Pavlína, Mohelská Hana 
 
Program: 

1. Zahájení 
2. Zpráva o plnění dlouhodobého záměru FIM za rok 2008 
3. Zpráva o záměru přípravy nových studijních předpisů 
4. Zpráva z RVŠ a seznámení se s Hradeckou výzvou 
5. Různé  
 

Průběh jednání: 
Bod 1: Zahájení – RNDr. Pražák  
 
Předseda AS FIM přivítal senátory a hosty a zahájil jednání dle navrženého programu.  
 
Bod 2: Zpráva o plnění dlouhodobého záměru FIM za rok 2008 – Doc. Janeček  
 
RNDr. Pražák předal slovo p. děkanovi Doc. Janečkovi, který shrnul výsledky plnění 
dlouhodobého záměru FIM za rok 2008. Uvedl, že plnění všech zadaných úkolů proběhlo dle 
stanoveného plánu. 
 
Bod 3: Zpráva o záměru přípravy nových studijních předpisů – Mgr. Kozel 
 
RNDr. Pražák předal slovo Mgr. Kozlovi, který informoval senátory o průběhu příprav 
nových studijních předpisů. Sdělil, že mezi děkanátem FIM UHK a rektorátem UHK panuje 
shoda v názorech na sjednocení předpisů fakult. Hlavním důvodem je snaha o zavedení 
jednotného informačního systému a snaha o zjednodušení podmínek pro vznik nových fakult, 
které nebudou nuceny vytvářet si vlastní nové předpisy. Dalším důvodem je zlepšení 
prostupnosti mezifakultních studií pro studenty UHK a snaha o sjednocení kreditového 
systému. Po podání základních informací o záměru přípravy nových předpisů, požádal senát o 
vyjádření svého názoru k této záležitosti.  
 
Diskuse: 
- Ing. Bureš - dotaz na sjednocení obsahové různorodosti předpisů. Mgr. Kozel  - dojde 
k rozšíření předpisů, aby pokrývaly potřeby všech fakult.  
- Doc. Milková – dotaz na konkrétní příklady změn v předpisech. Mgr. Kozel – zatím žádné 
takové příklady nejsou, bude probíhat zejména rozšíření předpisů. 
 - RNDr. Pražák – možné komplikace spojené s integrací studijních předpisů ve vztahu k AS 
FIM: a) orientace studentů i učitelů v předpisu UHK a několika děkanských výnosech, které 
mají zohlednit specifika fakult, b) ztráta práv AS FIM nad kontrolou a možností korekce 
předpisů a s tím související dobrovolná delegace těchto práv na AS UHK. Mgr. Kozel – ad a) 
lze uvažovat o udržování „aktuálního znění“ celého předpisu včetně odpovídajících 
děkanských výnosů, - ad b) bylo by možné uvažovat a do návrhu jednotného předpisu zkusit 
zapracovat možnost, aby fakultní senáty mohly připomínkovat změny tohoto předpisu, Doc. 
Janeček – uvítá, pokud bude v jednotném dokumentu požadavek toho, aby děkanské výnosy 
týkající se organizace studia podléhaly projednání a schválení ve fakultním AS.  



- Ing. Bureš – dotaz, zda se plánuje jeden celouniverzitní informační systém. Mgr. Kozel – 
ano, v současné době se uvažuje, že pro všechny fakulty by byl pouze jeden informační 
systém. 
 
Bod 4: Zpráva z RVŠ a seznámení s Hradeckou výzvou – Doc. Milková, RNDr. Pražák  
 
RNDr. Pražák předal slovo doc. Milkové, která přednesla senátu informace z Rady vysokých 
škol. Informovala o průběhu volby předsedy rady VŠ na 1. zasedání rady VŠ a o zahájení 
činnosti komise RVŠ pro kvalitu vysokých škol, do které je doc. Milková zapojena. Dále 
informovala o kritice tzv. Bílé knihy – její neprůhlednosti, eliminace pravomocí VŠ. RNDr. 
Pražák se dotázal, zda se všichni senátoři seznámili s obsahem Hradecké výzvy. Předal slovo 
senátorce Aleně Vejsadové, která prezentovala závěry AS UHK k Hradecké výzvě ve smyslu 
nejen pasivní podpory této výzvy, ale i aktivní činnost proti postupům přípravy legislativních 
norem v návrhu zákona o terciálním vzdělávání.   
 
Bod 5: Různé– RNDr. Pražák  

 
1) Mgr. Kozel – dotaz na názor senátorů ohledně termínu zavedení rektorského výnosu, 

který upravuje způsob odevzdávání závěrečných prací a dotkne se studentů, kteří 
budou nyní odevzdávat závěrečné práce.  Jedná se o elektronické odevzdávání 
závěrečných prací a následné elektronické odevzdávání posudků ap. V současné době 
je možné využít přechodnou dobu uvedenou v rektorském výnosu s termínem nového 
způsobu odevzdávání závěrečných prací až od srpna 2009. Senátoři vyjádřili podporu 
využití přechodného období. Rektorský výnos tedy vejde na FIM v platnost od srpna 
2009. 

2) Doc. Janeček – informace senátorům ohledně příprav rozpočtu FIM.  
3) sl. Vejsadová  

- Seznámila senátory s výsledky ankety mezi studenty zaměřené na 
zájem o upomínkové předměty. 80% dotázaných je pro nákup 
předmětů a upřednostnilo by kvalitní a prezentativní předměty. Dále 
seznámila s průběžnými výsledky druhé ankety zaměřené na zájem o 
zrušení indexů. 46%  je pro zrušení indexů a 54% by indexy 
zachovalo. Anketa ještě probíhá a na dalším zasedání AS FIM budou 
senátoři informováni o konečných výsledcích.  

- Tlumočila dotaz studentů, zda by nebylo možné použít jednu úložnou 
skříňku bez přerušení  na více dnů. Dotaz předá doc. Janeček k řešení 
p. Juhászovi. 

- Dotaz na možnost využívání některých volných učeben pro společné 
práce studentů. Doc. Janeček – bude zváženo. 

- Prosba na p. děkana, zda je možné vyslat zástupce studentů do 
kolegia děkana. Doc. Janeček souhlasil, pozvánky budou adresovány 
místopředsedovi SK AS FIM.  

4) p. Košťál  
- Tlumočil nespokojenost studentů s požadavky Ing. Feltla na 

docházku do výuky, konkrétně jeho požadavek na omluvenky od 
lékaře při každé absenci na výuce. Dále upozornil na jeho špatnou 
komunikaci přes e-mail a jeho způsob výuky, který studenti 
nepovažují za dobrý.  

- Dále vznesl dotaz ohledně třídění odpadu a jeho dalšího nakládání 
s ním. Doc. Janeček sdělil, že se jedná plně o záležitost spadající pod 



rektorát a odkázal p. Košťála na vedoucího TPÚ Ing. Steklého či na 
p. kvestora Ing. Klika. 

5)  RNDr. Pražák upozornil senátory na termín dalšího zasedání AS FIM – středa 
15.4.2009 od 14 hod. 

 
Usnesení: 

1. AS FIM bere na vědomí zprávu o plnění dlouhodobého záměru FIM za rok 2008.  
2. AS FIM vyjadřuje podporu zavedení jednotného informačního systému UHK.  
3. AS FIM podporuje zahájení procesu integrace studijních předpisů UHK, za 

předpokladu, že se bude moci v maximální míře účastnit přípravy příslušných 
předpisů.  

4. AS FIM je znepokojen s postupem přípravy legislativních norem ve věcném záměru 
návrhu zákona o terciálním vzdělávání a podporuje závěry obsažené v Hradecké výzvě 
platformy Pro vzdělanost. 

 
Hlasování o usnesení: 7 pro návrh – 0 proti 
Usnesení přijato jednomyslně. 
   
 
 
        RNDr. Pavel Pražák, Ph.D.  

             předseda AS FIM 
 
 
 
Zapsala: Kateřina Mišičková 
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